



# Gotlands bygdegårdsdistrikt

## Styrelsemöte i Etelhems bygdegård 2024-09-03 kl. 18.00-21.45 Protokoll

### Närvarande:

Björn Ahlsen, Christer Mårtensson, Anna-Britta von Schulman, Bertil Hanell, Tomas Aronsson, Ole Robertsson och Marie Engström

**Frånvarande:**, Clara Petterson, Ida Björkqvist, Johanna Isberg och Stig Hansson.

Mötets ordförande: Björn Ahlsen

Mötets sekreterare: Marie Engström

*Mötet inleddes av ett samtal med Etelhem bygdegårdsförening. Ordföranden Mia Berglund och fyra av styrelsens ledamöter inkl Årets eldsjäl på Gotland Göran Bengtsson, visade upp sin bygdegård. Vi fick se kaminen som är den enda uppvärmningskällan i stora salen. Köket var stort och utbyggt med ett separat diskutrymme.*

*Bygdegården ger ett mycket välskött intryck och har mycket aktivitet. Nästan alla vardagskvällar har någon aktivitet utom onsdagar men då har många föreningar i socknen sina möten. En dialog kring hur att förnygra styrelsen kom på tal vilket förmodligen flertalet föreningar brottas med. Utanför fanns välskötta Boulebanor som också används flitigt. Det kom också upp lite frågor kring att det behövs en ljudanläggning och finansiering kring detta. Styrelsen visade på gott engagemang och betonade vikten av att det ideella arbetet måste vara roligt.*

### 1. Ordförande öppnade mötet

Björn öppnade mötet och informerade att Clara avser att avgå ur styrelsen av privata skäl. Vi önskar Clara lycka till och hon kommer tills vidare att bli kallad till våra möten och få protokollen fram till dess att hon kan bli ersatt vid nästa årsmöte.

### 2. Föregående protokoll

Marie summerade protokollet från 28 maj. Protokollet godkändes och läggs till handlingarna.

### 3. Samverkan med våra medlemsföreningar, klustermöten

Björn hade gjort ett förslag till indelning av våra medlemsföreningar i 13 grupper med 4-5 föreningar vardera. Han och 1-2 andra styrelseledamöter åker en gång per månad ut för att möta några från varje förening i dessa grupper i ett samtal. För att

skapa tydlighet för mötets syfte beslutades om vilka frågeområden samtalen bör fokusera på jämte respektive förenings egna önskemål om innehåll:

- Prissättning, ekonomi och kassörsrollen
- Styrelsens sammansättning, ledamöternas och kontaktpersonernas funktion
- Fastighet kontra aktiviteter
- Föryngring och rekytering, hur rekrytera unga vuxna samt
- Vad de förväntar sig av och behövt stöd med från distriktet.

Björn kontaktar föreningarna för att bestämma datum. Thomas och Christer förklarade att de var intresserade av att följa med till de två första klustermötena, som ska avhållas under oktober-november.

Vi beslutade att börja i norr med grupperna Norr 1 (Fårö, Hangvar, Hellvi, Lärbro) och Norr 2 (Boge, Hejnum, Bäl, Othem).

**Beslut:**

- Björn filar på frågeställningar och återkommer med datum till dem som kan åka med från distriktsstyrelsen och ombesörjer agenda och inbjudan till berörda föreningar.

#### 4. Planering av planeringsdagarna 27-28 september

**Beslut:**

- Inflygning med informellt möte fredag från 17.00. Middag kl.19.00. Konferensen startar lördag morgon kl.09.00 och vi avslutar med en lunch kl.13.00.
- Agenda:
  - Verksamhetsplan med fokusområden
  - Samverkan med medlemsföreningar
  - Ansvarsfördelningar inom styrelsen (Alla måste ha läst vad det innebär för respektive kontaktmannaskap som bifogades till majmötet).
  - detaljplanering av Hösträffen
- Förslag på plats: Hotell Dalhem, Brukshotellet, Ardre , Åminne eller Tofta.
- Christer ringer och frågar Hotell Dalhem och Brukshotellet och rapporterar till Björn.

#### 5. Planering av hösträffen 13/11

Vi diskuterade kring projektet Säker Socken och dess funktion. En frågeställning kring hur säkerheten kring informationen hanteras kom upp och vi funderade på att bjuda in Maja Allard. Därefter kom vi fram till att vi också ville ha ett bildande inslag där vi såg samband med nu så aktuella Hansedagarna och att vi försöker få någon att berätta om slaget vid Högbro i Halla 1288 och därmed kändes det självklart att vara i Halla bygdegård.

**Inriktningsbeslut:**

- Thomas bjuder in Maja Alard och ber henne berätta om hur långt man kommit med Projektet Säker socken. Vi ska också arrangera gruppsamtal/bikupa.
- AnnaBritta hittar en berättare kring Slaget vid Högbro 1288 mellan landet och staden.
- Björn ber Silte bygdegård att berätta om sin ombyggnad av köket.
- Björn bokar ett bra musikinslag.
- Vi gör gemensamt en bra presentation av oss styrelseledamöter
- Christer bokar bygdegården.

## 6. Bidrag

a) Information: Regionens bidragsvillkor återigen överklagat. Vi får bevaka vad som händer. Representanter från kulturenheten bjuds in till Hösträffen.

b) Björn föreslår att distriktet ska försöka att söka bidrag för att kunna bidra med ekonomiskt stöd för kultursatsningar i föreningarna. Vi hade en dialog kring om det var möjligt att göra så och beslutade att ge Björn förtroendet att söka samt återkomma till styrelsen för närmare diskussion om något bidrag blir beviljat.

### Beslut:

- Björn fick i uppdrag att göra några ansökningar.

## 7. Vår medverkan i olika projekt -Hansedagarna -Vuxenskolans projektförslag - Stark socken -Gotland ställer om m.fl.

Mötet diskuterande vikten av demokrati och bildning och hur vi ser att det finns ett behov att bildning och demokratiförståelse ökar för föreningarna. Vi talade även om hur många projekt vi kan delta i. Björn har varit på Forum Landsbygd för utveckling Det känns inte jätte angeläget. Ole har deltagit som medlem i referensgruppen för Stark Socken.

### Beslut:

- Mötet beslutade att vi går med i Vuxenskolans förslag kring att medverka i ett projekt för föreningsutveckling.
- Hansedagarna känns inte så aktuellt däremot att fortsätta frågan kring demokrati och bildning där bygdegårdarna är en arena. I samband med Hansedagarna ska vi fråga Vuxenskolan om möjligheten att arrangera historiska föreläsningar med koppling till Hansan.
- Mötet beslutade att vi inte ser något nuvarande värde av att delta i Forum för landsbygdsutveckling.

## 8. Lotterier

Dialog kring landsbygdsloten. Dialog kring konstlotteriet och hur vi kan hjälpa Bertil som hittills själv axlat uppgiften. Diskuterades bl.a. behovet att höja kvaliteten genom att göra inköpen på andra vägar än på Vårsalongen i Lärbro, t ex vid den årliga utställningen i Bäl och/eller direkt från konstnärer.

### **Beslut:**

- Mötet beslutade att vi inte säljer landsbygdsloten på höstmötet som Åke gjort tidigare år eftersom ingen var beredd att åta sig uppgiften.
- Mötet beslutade att vi höjer konstlottpriset från 20 till 40 kronor per lott i syfte att kunna köpa bättre konst och samtidigt generera ett ekonomiskt överskott till distriktets kassa. För att ta fasta på det konstfrämjande inslaget gör Marie ett förslag till kriterier för hur vi ska välja verk.

## 9. Rapporter

### **-Laddstolpar**

Ole rapporterar att det inte har hänt så mycket. Riksförbundet påverkar regeringen. Distriktet rekommenderar föreningar att ligga lågt.

**-Beredda tillsammans** Björn deltog i Follingbo Björn Körloff höll en utbildning 15/6.

**- Möte med nye förbundsordföranden** Björn informerade att Gotland var nyvalde ordföranden Mikael Larssons första distriktet att besöka vid ett möte i Dalhems bygdegård den 24 juni. Han var mycket positiv till att vi på Gotland avser att arbeta med kommunikationen med och relationerna till våra 60 medlemsföreningar.

**-Förbundsstämman i Mora 1-2/6:** Det var ett bra och givande möte för oss som var där (Björn, Johanna, Ole och Christer). Björn blev ombedd att sitta ordförande i en beredningsgrupp som lade förslag till stämman och förbundsstyrelsen kring förbundets verksamhetsplan och målformuleringar. Värddistriktet Dalarn är aktiva och det var bra att möta människor från andra delar av landet.

## 10.Valberedningen – vi behöver 2 namn

### **Beslut:**

- Bjuder in de två valda suppleanterna till nästa möte

## 10. Föreningar som saknar registrerade medlemmar

Det skapas ett demokratiunderskott. Ska vi driva detta mot våra föreningar. Lite olika åsikter men det är ett problem då en förening utan medlemmar både blir otydlig och odemokratisk. Dessutom kan dessa föreningar bli underkända för att söka bidrag från Regionen.

**Beslut:**

- Marie ska kolla om vi kan engagera Johan Lilja, ICLD Internationellt Centrum för Lokal Demokrati på något sätt framöver.

**12. Riksförbundets kalendarium**

Varje ledamot har ett eget ansvar att kolla upp förbundets kalendarium för möten och utbildningar som kan vara aktuella.

**13. Styrelsemöten under hösten.**

Nästa möte beslutade till 21 oktober kl 18.00 i Kräklingbo (Torsburgen) Thomas bokar.

Au den 9 oktober 1500 hos Björn.

**14. Övriga frågor:**

Vi behöver ett nytt bokföringsprogram. Ole har undersökt och kommit fram till att Fort Knox är bäst.

Kostnad: ca 300kr/månad.

**Beslut**

Mötet beslutade att Ole kan köpa in Fort Knox.

**15. Avslutning**

Björn avslutade mötet.

Vid protokollet

Marie Engström

**Justering av ordförande och kassör**

Datum:

Kassör:

Ordförande: